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MESCOLA SANT JORDIA UN PAS 
DE LA SEVA CONTINUITÀ! COM A ESCOLA PRIVADA 

DESPRÉSDEQUELACAIXADECATALUNYAIELSPROFESSORSACCEPTESSINLAPROPOSTADELAJUNTAGESTORADELS 
PARESSEMBLAQUES'ESTÀMÉSAPROPQUEMAID'ARRIBARAUNASOLUCIÓ.AQUESTASOLUCIÓSUPOSARIALACESSIÓDE 
L'ESCOUV I DEL PROFESSORAT A L'ASSOCIACIÓ DE PARES (APA) QUE ES PARIA CÀRREC A PARTIR DEL CURS VINENT(95-96) DE 
LASEVAGESTIÓECONÒMICA,ADMINISTRATIVAIPEDAGÒGICA. NOMÉSQUEDAUNIMPORTANTESCULLPERSALVAR:ELSPARES 
EN ASSEMBLEAGENERALHAN D'ACCEPTAR LES CONDICIONS DE lA PROPOSTA QUE SUPOSEN QUE ELS PARES ASSUMEIXEN iA 
CARREGA ECONÒMICA D'UNS 60 MILIONS QUE FINS ARA FEIA FRONTLACAIXAI QUES'HAURIA DE COBRIR FENTPAGAR UN REBUT 
D'ENTRE 15.000120.000 PTES. MENSUALS PER ACADANEN. 

Fa ara dos anys l'Obra Social de 
la Caixa de Catalunya va fer saber que no 
volia continuar mantenint l'escola St. Jordi 
de la matelxa manera que estava fent la 
Fundació de la Caixa de Pensions amb les 
seves escoles com la del Bell.Hoc, amb 
l'argument oficial de que havia hagut un 
canvi d'orientació de l'obra social. A partir 
d'aleshores s'han establert moites reunions 
entre la Caixa de Catalunya, l'Assoclació de 
Pares, els représentants dels professors, 
el departament d'Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, I'Ajuntamentde la 
Roca i fins i tot vàries escoles privades 
interessades en comprar de l'escola. 

LAPROPOSTADE 
LAJUNTAGESTORADEL'APA 

Després de vint-i-quatre mesos 
de negociacions la Caixa de Catalunya ha 
acceptat la proposta dels pares, que com 
ens diu el Sr. Llach, maxim responsable de 
l'Obra Social de la Caixa de Catalunya, "és 
l'unica que han considerai prou 
madura, que compleix els requisits 
que exigien i que és pot considerar un 
projecte viable". 

La proposta de la Junta Gestora 
suposa assumir per al curs 1995-96 la 
gestióadministrativaieconòmicade l'escola. 
Tots els professors que ho volguessin 
podrien continuar amb les matelxes 
condicions laborals (sou i antiguitat). Els 
professors, per la seva banda ja han 
acceptat aquesta proposta encara que n'hi 
han dos que han preterit aprofitar aquesta 
situado per a deixar l'escola i demanar la 
indemnització que els pertoca i de la quai 
se'n farà càrrec la Caixa de Catalunya. 

Donat que els pares no son uns 
experts en la gestió econòmica i pedagògica 
d'una escola, la Junta Gestora ha estât 
buscant diferents institucions pedagògica 
de reconeguda experiència disposades a 
fer-se càrrec dels temes de gestió amb la 
supervisió de l'Associació de Pares. 

LESCONDICIONSDE 
LA CAIXA DE CATALUNYA 

El Sr. Llach ens comenta que les 
condicions que exigien a qui és volgués fer 
càrrec de l'escola eren bàsicament tres : 
continuïtat de l'escola, preservado del mateix 
ideari i el més important continuïtat del 
professorat amb les mateixes condicions 
laborals. 

Si bé s'esmenten tres condicions 
el Sr. Llach reconeix "que si no fos pel 
professorat el problema de St. Jordi 
s'hagués solucionat en mitja hora". 
Perqué les condicions laborals dels 
professors impliquen: primer el manteniment 
del Hoc de treball de tots els professors que 
ho vulguin encara que en aquest moments 
el número de professors és força superior 
al necessari. A més suposa el manteniment 
del sou i l'antiguitat el que comporta una 
important càrrega econòmica tenint en 

compte que el seu sou és molt superior al 
que ofereix la Generalitat degut a un plus 
que afegia la Caixa i a l'antiguitat ja que hi han 
molts professors que porten en l'escola des 
dels seus inicis ara fa més de vint anys. 

El professorat s'arrisca a prendre 
part en aquesta aventura però a canvi 
demana mantenir les mateixes condicions 
econòmiques. El que noquedagensclarés 
qui es farla càrrec d'indemnitzar als mestres 
en el cas de que dintre d'uns anys aquest 
projecte fes fallida: els fons de l'Associació 
de Pares no podrien ferfront a les milionàries 
indemnitzacions i paraîtra banda no podrien 
utilitzar com a garantía el terreny i l'edifici de 
l'escola perqué serien cedits però no en 
propietat. 

Aqüestes rigides condicions han 
fetque altres escoles privades hagin desistit 
de comprar St. Jordi. Sembla, dones, una 
dedsió arriscada que si institucions amb 
experiència en aquest camp no han volgut 
assumir aqüestes condicions ho faci 
l'Associació de Pares. 

Ara bé, la Junta Gestora té molt 
ciar que s'han de prendre certs riscos 
perqué la Caixa de Catalunya sempre té 
l'opció d'acomiadar tots els professors i 
cedir les instai.lacions per una quantitat 
raonable al departament d'Ensenyament de 
la Generalitat de Catalunya. 

PERQUÈST.JORDINO 
POTSER UNA ESCOLA PUBLICA? 

El Sr. Llach ens diu "que la 
Generalitat ha estât molt interessada 
en l'escola St. Jordi perqué això li 
solucionava el mapa escolar de la Roca 
del Vallès però la Generalitat no pot 
fer-se càrrec del professorat". La 
Generalitat exigeix tenir aprovades les 
oposicions a tothom qui vulgui pertànyer a 
la xarxa pública sense cap mena d'excep-
cions perqué experiéncies passades van 
comportar molts problèmes. 

En un intent de flexibilitzar 
propostes, des de l'Obra Social es va demanar 
si els professors es podrien incorporarcom 
interins durant tres anys que els donés prou 
garanties per a preparar-se les oposicions. 
Però la Generalitatté un altre problema amb 
un excès de professorat interi a més de que 
es podia considerar un greuge comparatiu 
davant d'altres mestres i sols acceptava un 
pen'ode d'un any per a superar les 
oposicions. En no arribar a un acord que 
assegurés la continuïtat de la majoria del 
professorat es van troncar les negociacions. 

L'ASSEMBLEADEPARES 
SERÀELDIACLAU 

L'Assemblea de Pares es 
realitzarà a finals del mes d'octubre però 
encara no sembla que hi hagi una datafixa. 
De moment s'han enviât cartes a tots els 
pares on s'informa d'aquest fet sense 
especificar data. Aquesta carta tot i no ser 
gens explícita convida a l'optimisme per 

arribar a una solució. 
En aquesta Assemblea la Junta 

Gestora haurà de presentar tots els details 
de la seva proposta, especialment pel que 
fa a la vlabilitat econòmica i als augments 
que s'hauran de produir a la quota mensual. 
Ens hem posât en contacte amb en David 
Massanes membre de la JuntaGestoraperò 
prefereix no fer cap declaració fins que tot 
estigui ben Higat. Segons aquest pare els 
primers en ser informats han de ser eis 
pares i a més no volem avançar-se als 
esdeveniments. 

Però aqüestes prudents contras-
ten amb eis rumors que circulen per la Roca, 
alguns dels quais tenen origen a la pròpia 
escola i que diuen tot ja està fet 1 que l'any 
que ve s'obriran eis primers cursos de 
primària. Aquests tipus de rumors però nos 
són nous: fa un mes es delà que els profes-
sors es quedaven amb l'escola i abans de 
vacances que l'Ajuntamentse'nfariacàrrec. 

A l 'Assemblea però no es 
discutirán aquests rumors sino la vlabilitat 
del projecte de la JuntaGestora que passarla 
per una gestió eficient que permetés una 
retallada de les despeses, un augment de 
les quotes dels alumnes (entre 10.000 i 
1 S.OOOptesde més) i probablement demanar 
un dipòsitque seria tornat una vegada einen 
delxés l'escola. Aquest dipòsit, tot i que no 
seria gaire popu ar, s'aplica a d'altres 
escoles privades i es una mena de coixí que 
permetria donar liquidessa durant eis primers 
mesos. 

La qüestió és si eis pares volen 
assumir aquest cost?. Sembla que eis 
pares de laforade la Roca (aproximadament 
el 50%) tenen major interés en portar eis 
seus filis a una escola privada i valoren més 
l'esforç que això suposa pel que fa a 
transport, menjador, etc. Ara bé eis pares 
de la Roca han estât molt ben acostumats a 
disposar d'una escola privada a un preu 
molt baix en comparado amb d'altres escoles 
privades de les rodalies i els hl costará més 
d'entendre l'esforç economic que ara se'l hi 
demanarà. Si l'Assemblea ratifica la proposta 
el més probable és que el percentatge de 
nens de 50% del pöble i 50% de fora es 
desequilibri cap als de fora. 

Ara fa un any en Joan Pujol, 
President de I'APA, ens va dir unaf rase que 
continua essent vigent "la vlabilitat de 
l'escola St. Jordi passa per omplir les 
aules en dos anys". Aquest objectiu no 
sembla massa difícil tenint en compte el 
dèficit de places escolars privades a la 
comarca 1 al fet que l'escola Bell.Hoc, 
actualment amb uns 368 nens, tancarà molt 
probablement en un termini d'un o dos anys. 
El que sembla més difícil, però, és mantenir 
la bona entesa entre eis pares -eis quais 
aniran canviant cada pocs anys- eis 
professors -amb fortes diferéncies 
personals- per tal de que l'escola ofereixi 
una imatge de confiança i estabilitat. 

M.E.V. 
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